
Protokół nr  8/20

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Piły

w dniu 21 lutego  2020 roku 

Urząd Miasta Piły, sala 137

(czas trwania godz.: 15:00 – 16:10)

Na posiedzeniu obecnych było 5 członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Listy uczestników

posiedzenia stanowi załącznik do protokołu.

Wioletta  Stalęga   przewodnicząca  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji powitała  radnych

i zaproszonych gości.

Przewodnicząca stwierdziła quorum i przystąpiła do realizacji proponowanego porządku obrad.

Porządek obrad:

1. Przyjęcie porządku obrad.

2. Zatwierdzenie projektu protokołu nr 7/20 z dn. 9 stycznia 2020 r. 

3. Zaopiniowanie wniosku o przedłużenie umowy dzierżawy nr XXX.

4. Zaopiniowanie skargi dotyczącej podwyższenia czynszu za garaż nr XXXX

5. Zaopiniowanie skargi na działalność Dyrektor Publicznego Przedszkola nr XXX w Pile. 

6. Zaopiniowanie  wniosku  Stowarzyszenia  Obywatelskiego  Inicjatyw  Europejskich  w  Pile

o nadaniu bulwarom między Wyspą a ul. Dąbrowskiego nazwy “Bulwary Europejskie”.

7. Zaopiniowanie  petycji  Stowarzyszenia  Przyjaciół  Sołectwa  Kotuń  i  Gminy  Szydłowo

dotyczącej budowy ścieżki pieszo-rowerowej Kotuń-Piła.

8. Wolne wnioski i sprawy różne.
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Ad 1.

Przyjęcie porządku obrad

Proponowany porządek obrad został przyjęty jednogłośnie, bez uwag.

Ad 2.

Zatwierdzenie projektu protokołu nr 4/20 z dn. 9 stycznia 2020 r. 

Projekt protokołu z poprzedniego posiedzenia został zatwierdzony 4 głosami “za” (przy 1 radnym

nieobecnym).

Ad 3.

Zaopiniowanie wniosku o przedłużenie umowy dzierżawy nr   XXXX  .  

Wioletta Stalęga, przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  przedstawiła przedmiot

wniosku.

W dniu 6 lutego 2020 roku wpłynął wniosek do Rady Miasta Piły i do Prezydenta Miasta Piły o

przedłużenie umowy dzierżawy nr XXXX.  

Wnioskodawca prosi Radę Miasta Piły o podjęcie uchwały zgodnie z punktem 2 umowy dzierżawy

XXXX zawartej  w dniu  10  kwietnia  2017 r.  o  przedłużenie  stosownej  umowy.  Swój  wniosek

argumentuje tym, że na wszystkich działkach, które uprawia, włączając te działki dzierżawione od

Gminy Piła,  stosuje  odpowiedni  płodozmian,  nawożenie organiczne i  mineralne  zmierzające  do

utrzymania  w dobrej  kulturze  gleb  w długim okresie  czasu,  co  przyczynia  się  do  zachowania

wysokiej  żyzności  gleb  dla  przyszłych  pokoleń.  Jak  również  działki  te  niezbędne  są  dla

wnioskodawcy do wyprodukowania odpowiedniej ilości i jakości paszy dla swojego bydła. 

Wnioskujący otrzymał odpowiedź z wydziału, że danej umowy mu nie przedłuży i musi przystąpić

do przetargu. 

Dyrektor WGN wyjaśniła, iż radni podczas sesji dyskutowali nad przedłużaniem umów dzierżawy

nieruchomości  gruntowych  przeznaczonych  na  cele  rolnicze.  Ustalono,  że  nieruchomości

przeznaczone pod uprawę rolną, łąki oraz pastwiska będą oddawane w posiadanie zależne w drodze

przetargu. Zgodnie z ustaleniami, wnioskodawca został poinformowany pismem z 31 stycznia 2020

r., że nowy dzierżawca nieruchomości oznaczonej geodezyjnie numerami: XXX, XXX (obręb 39)

oraz XXX (obręb 40) położonej w Pile, Motylewo ostanie wyłoniony w procedurze przetargowej. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji  jednogłośnie ustaliła:
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Komisja Skarg, Wniosków i Petycji uznaje oddanie nieruchomości w posiadanie zależne w drodze

przetargu, za niezasadne i takiej treści podjęła uchwałę. 

Komisja  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  po  krótkiej  dyskusji,   5  głosami  za”,  zaopiniowała
wniosek w przedstawionej sprawie, jako niezasadny. 

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 6.

Zaopiniowanie wniosku Stowarzyszenia Obywatelskiego Inicjatyw Europejskich w Pile o nadanie

bulwarom między Wyspą a ul. Dąbrowskiego nazwy “Bulwary Europejskie”.

Wioletta Stalęga, przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  przedstawiła przedmiot

wniosku.

W  dniu  14  stycznia  2020  r.  do  Kancelarii  Głównej  Urzędu  Miasta  Piły  wpłynął  wniosek  od

Stowarzyszenia  Obywatelskiego  Inicjatyw  Europejskich  w  Pile  o  nadanie  imienia  bulwarom

między Wyspą a ul. Dąbrowskiego nazwy “Bulwary Europejskie”. Przewodnicząca podkreśliła, że

skala inwestycji z udziałem środków UE w Pile jest imponująca i  w dużej mierze determinuje

tempo rozwoju miasta.  Ilość inicjatyw kulturalnych,  gospodarczych, sportowych i edukacyjnych

realizowanych w ramach programów unijnych jest również bardzo duża. 

Komisja  rekomenduje  petycje  o rozpatrzenie  do Komisji  ds  nazewnictwa,  a  ostateczna  decyzja

będzie Rady.  

Dyrektor WGN poinformowała, że  sprawa zostanie przedstawiona do rozpatrzenia na posiedzeniu

Zespołu do spraw nazewnictwa ulic, działającego przy Prezydencie Miasta Piły, które odbędzie się

w marcu.  

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji  ustaliła:

Wniosek Stowarzyszenia Obywatelskie  Inicjatywy Europejskie  w Pile  w sprawie nadania nowo
zagospodarowanym  ze  środków  Unii  Europejskiej  bulwarom  między  pilską  Wyspą  a  ulicą
Dąbrowskiego w Pile nazwy „Bulwary Europejskie” uznaje się za zasadny.
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji podjęła uchwałę nr 7/2020 w wyżej wymienionej sprawie. 

Komisja  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  po  krótkiej  dyskusji,  4  głosami  “za”,  1  głosem
“wstrzymującym się” zaopiniowała wniosek pozytywnie. 
Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.
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Ad 4.

Zaopiniowanie skargi dotyczącej podwyższenia czynszu za garaż nr   XXXX  .  

Wioletta Stalęga, przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  przedstawiła przedmiot

skargi.

W dniu 21 stycznia 2020 r. wpłynęła skarga do Rady Miasta Piły skarga na sposób załatwienia

sprawy przez Prezydenta Miasta Piły w ramach kierowanej do niego w podobnej formie skargi. 

Przedmiotem skargi było skierowane do pana pismo dotyczące wypowiedzenia wysokości czynszu

najmu garażu położonego w Pile przy ul. XXXX oraz sposób potraktowania pana przez pracownika

instytucji,  kiedy pan próbował dowiedzieć się o przesłankach zmiany stawki czynszowej najmu.

Pismem z dnia 10 stycznia 2020 r. XXX, pan został poinformowany o sposobie załatwienia sprawy.

Zostały  panu  wyjaśnione  przyczyny,  które  zadecydowały  o  tym,  że  stawkę  czynszową  najmu

podniesiono do danej wysokości. Skarżący nie był jednak usatysfakcjonowany, gdyż w jego ocenie

został  potraktowany  mało  poważnie.  Wątpliwości  skarżącego  dotyczyły  także  kwestii

zdefiniowania  kierowanej  skargi.  Radca  prawny  uznał,  że  jest  to  pismo-skarga,  a  wg  wiedzy

skarżącego Kodeks Postępowania Administracyjnego takiej formy dokumentu nie przewiduje. Było

to o tyle ważne, że KPA inaczej odnosi się do skarg, a inaczej do pism czy wniosków. Skarżący

nadmienia, że przedmiotowy garaż wybudował za własne pieniądze   i wszelkie koszty związane z

jego  użytkowaniem  ponosi  osobiście.  Natomiast  MZGM  w  opinii  skarżącego  nie  jest  nawet

zainteresowany stanem technicznym posadowionych tam garaży, bądź jakością dojazdu, który w

okresie  wiosennych i jesiennych roztopów trudno pokonać. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji  jednogłośnie ustaliła:

Komisja uznała, iż należy poinformować skarżącego o właściwości złożenia i rozpatrzenia skargi

zgodnie z opinią radcy prawnego. Spory dotyczące spraw majątkowych, w tym czynszu rozpoznają

w  Polsce  sądy  powszechne,  które  uprawnione  są  w  tym  wypadku  do  zbadania  podstaw

i ewentualnej zasadności podwyżki czynszu.

Przedmiotowa  materia  zatem  nie  może  być  przedmiotem  obrad  sesji  i  zastosowania  kodeksu

postępowania administracyjnego o skargach.

Komisja  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  po  krótkiej  dyskusji,  5  głosami  “za”   zaopiniowała
przedmiotową skargę, jako niezasadną.

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.
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Ad 7.

Zaopiniowanie petycji Stowarzyszenia Przyjaciół Sołectwa Kotuń i Gminy Szydłowo dotyczącej

budowy ścieżki pieszo-rowerowej Kotuń-Piła.

Wioletta Stalęga  przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  przedstawiła przedmiot

petycji.

W  dniu  10  stycznia  2020  r.  do  Kancelarii  Głównej  Urzędu  Miasta  Piły  wpłynęła  petycja  od

Stowarzyszenia Przyjaciół Sołectwa Kotuń i Gminy Szydłowo w sprawie budowy ścieżki pieszo-

rowerowej. Ścieżka ta miałaby przebiegać od granicy administracyjnej Kotunia (przejazd kolejowy

przy  stacji  kolejowej  Stobno)  poprzez  Kotuń  bloki,  aż  do  ul.  Wyspiańskiego  w  Pile.  Droga

powiatowa  jest  bardzo  wąska  i  nie  posiada  utwardzonego  pobocza.  Za  koniecznością  budowy

przemawia również to, że na tym odcinku jest międzynarodowa trasa rowerowa oraz to, że często

rower jest jedynym dostępnym środkiem komunikacji.  Ponadto na w/w trasie trenują sportowcy z

pilskich klubów sportowych - chodziarze i biegacze. 

Na petycję Prezydent Miasta pismem nr XXX z dnia 6 lutego 2020 r. odpowiedział, iż podziela

oczekiwania  społeczne  związane  z  inwestycją  budowy  ścieżek  rowerowych  łączących  ośrodki

miejskie  z  wiejskimi  w  naszym  regionie.  W  związku  z  powyższym  nie  wyklucza  realizacji

postulowanej  inwestycji  w  latach  przyszłych,  pod  warunkiem  uzyskania  dofinansowania

zewnętrznego  oraz   zaangażowania  w  projekt  przez  wszystkich  partnerów  reprezentujących

samorząd terytorialny oraz zarządców dróg. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji  jednogłośnie ustaliła: 

Petycję Stowarzyszenia Przyjaciół Sołectwa Kotuń i Gminy Szydłowo w sprawie budowy ścieżki

pieszo-rowerowej od granicy administracyjnej  Kotunia (przejazd kolejowy przy stacji  kolejowej

Stobno) poprzez Kotuń bloki do ulicy Wyspiańskiego w Pile uznaje się za zasadną.

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji podjęła uchwałę nr 6/2020 w wyżej wymienionej sprawie. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji po krótkiej dyskusji , 5 głosami “za”, uznała petycję za
zasadną.

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.
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Ad 5.

Zaopiniowanie skargi na działalność Dyrektor Publicznego Przedszkola nr   XXX   w Pile.    

Wioletta Stalęga  przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  przedstawiła przedmiot

skargi.

W dniu 6 lutego 2020 r. do Kancelarii Głównej Urzędu Miasta Piły wpłynęła skarga od pani XXXX

na dyrektor Publicznego Przedszkola nr XXXX w Pile. 

Przedmiotem  skargi  jest  znieważenie,  zamieszczenie  nieprawdziwych  informacji  i  narażenie

skarżącej na utratę zaufania wpisem w systemie przez dyrektor Przedszkola. Problemami miały być

nieuregulowane płatności oraz niesystematycznie uczęszczanie dzieci do przedszkola. Skarżąca nie

wskazała w jakim systemie zamieszczono jej dane. 

Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu pismem  nr XXX z dnia 10 lutego 2020 r. przekazał

skargę komisji i poinformował, że przygotowuje materiały w przedmiotowej sprawie. 

Pismem nr XXXX z dnia 17 lutego 2020 r. dyrektor Publicznego Przedszkola nr XXX złożyła

wyjaśnienia  w  przedmiotowej  sprawie.  Żadne  z  opisanych  przez  skarżącą  sytuacji  nie  miały

miejsca. Po wypisaniu dzieci z przedszkola, zostały one również wypisane z Systemu Informacji

Oświatowej i Naboru oraz systemu płatności za przedszkole. W związku z powyższym zasadność

skargi dyrektor Publicznego Przedszkola nr XXX poddaje pod wątpliwość. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji  jednogłośnie ustaliła:

Komisja  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  w  sprawie  skargi  na  działalność  dyrektor  Publicznego

Przedszkola nr XXX 64-920 Piła, uznała skargę za niezasadną.  

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji po krótkiej dyskusji,  5 głosami “za”, uznała skargę jako
niezasadną.

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad 8.

Wolne wnioski i sprawy różne.

Brak wolnych wniosków i spraw różnych.

6



W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  Wioletta  Stalęga,  przewodnicząca  Komisji

Skarg, Wniosków i Petycji zakończyła obrady komisji.

Przewodnicząca

Protokół sporządziła: Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

 Klaudia Kamińska

Wioletta Stalęga 

Protokół nr 8/2020 VIII kadencji podpisali ponadto:

Lp. Imię i nazwisko Podpis

1.  Teresa Kasior

2.  Maria Miler

3.  Magdalena Pabich

4.  Lucjan Szutkowski
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